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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 26. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 11. novembra 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 

 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 

jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 

v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre ránko kolegovia, kolegyne. Vítam Vás na dnešnom 

26. rokovaní Rady starostov. Z celkového počtu 22 je prítomných 16 starostov MČ, takže 

konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Ostatní neprítomní sa ospravedlnili z dnešného 

rokovania. Vítam na dnešnom rokovaní aj zástupcov CASSOVIAINFO, pána predsedu 

a členov.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Ján Nigut a p. Roland Lacko  

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol doručený. Niektoré 

body si počas rokovania prehodíme podľa toho, ako budú dostupní odborní pracovníci 

MMK, pretože sú to témy, ktoré treba prejsť aj s nimi. Chce niekto s prítomných ešte 

niečo doplniť do programu? Ak nie sú žiadne pripomienky, prosím hlasujme o dnešnom 

programe.  

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program dnešného rokovania bol 

schválený.  

- - - 

 

Bod č. 1 

Zasadnutie združenia CASSOVIAINFO 

 

(pozn. č. 1: Združenie CASSOVIAINFO nie je súčasťou orgánu Rady starostov v Košiciach, 

nakoľko ide o samostatné združenie. Z tohto dôvodu zápis a závery z tohto zasadnutia  

nie sú súčasťou zápisnice z 26. rokovania Rady starostov v Košiciach. ) 

(pozn. č. 2: Na zasadnutí združenia CASSOVIAINFO prebehlo hlasovanie č. 2 až 4.) 

- - - 
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Bod č. 2 

Štatistický register budov, domov a bytov – pokračovanie rokovania o prerušenom bode 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vítam medzi nami starostov, ktorí sa pripojili k rokovaniu 

pán starosta Marcel Vrchota, Viktor Mikluš a chcem medzi nami privítať pána starostu 

Kavečian, Martin vitaj, pán starosta Balčík. Neprivítala som ešte zástupcov jednotlivých 

MČ, za MČ KVP pán Roman Matoušek, a za MČ Staré Mesto pán Vladimír Eperješi, 

dobrý deň. Vítam tak isto aj pána Kasterka, splnomocnenca pre mesto a MČ. A chcem 

ešte poďakovať za štedrosť dnešného stola pánovi Ténaiovi. A my pokračujeme bodom 

č. 2 a teda Štatistický register budov, domov a bytov. Je to pokračovania rokovania 

o prerušenom bode. Prelúskali sme možnosti, s viacerými sme rokovali. Minule sme 

nevedeli vytvoriť návrh uznesenia, aby to bolo v komforte aj so Štatútom mesta Košice 

a teda poďme si ešte raz pozrieť § 17 zo štatútu. Je to III. časť Deľba pôsobností medzi 

mesto a MČ, I. hlava Všeobecné ustanovenia. Nebudem všetko z toho § čítať, čo všetko 

môžu MČ a čo má robiť mesto. Napr. v ods. 2 Samosprávne pôsobnosti neprenesené  

na MČ vykonáva mesto. Mesto môže štatútom preniesť výkon niektorých samosprávnych 

pôsobností určených obci osobitným predpisom na všetky MČ atď. Ods. 3 MČ môžu 

podľa svojich možností prispieť k rozvoju vlastného územia a služieb obyvateľstva aj nad 

rámec samosprávnych pôsobností. Ale čo je pre nás zásadné z toho §, je ods. 4 Štatútom 

možno určiť, že niektoré samosprávne pôsobnosti prenesené na MČ vykonáva aj mesto, 

ak to pripúšťa povaha dotknutej samosprávnej pôsobnosti a ods. 5 Na MČ nemožno 

preniesť výkon štátnej správy, ktorý bol zákonom prenesený na mesto. A tu vlastne 

dochádzame k tomu, čo bolo aj pánom starostom Ténaiom povedané, je to zásadné a teda: 

Kompetenciu stavebných úradov má mesto Košice. Je to jeho kompetencia, jeho 

pôsobnosť. My nevydávame stavebné povolenia, kolaudačné rozhodnutia ani žiadnu 

dokumentáciu nepodpisujeme. Je to vzťah mesto-stavebný úrad. A tento štatút o tom 

presne hovorí. Takže sme sa poradili s právnikmi a máme na stole návrh uznesenia. Ja ho 

prečítam a otvorím diskusiu, či sme s týmto návrhom komfortní, pretože viacerí tiež 

povedali, že pracovníci jednotlivých MČ nie sú vyškolení na stavebnú agendu. Takže 

pracovník stavebného úradu vám musí sprístupniť dokumentáciu, má ju naskenovať, 

poposielať, množstvo úkonov a pritom tá kompetencia patrí mestu a mesto je stavebným 

úradom. Takže toľko z mojej strany. To uznesenie sa tvorilo spoločne a teda návrh 

uznesenia: „Podľa § 17 ods. 5 a 6 Štatútu mesta Košice žiadame riaditeľa MMK  

o zabezpečenie prerozdelenia, napĺňania údajov do aplikácie REGBIT a to  

v znení: Lokalizačné údaje na základe registra adries zabezpečujú a vykonávajú mestské 

časti. Identifikačné údaje na základe kompetencie a preneseného výkonu štátnej  

správy - stavebný úrad na mesto Košice zabezpečuje a vykonáva mesto Košice,  

resp. jednotlivé pracoviská stavebného úradu.“. Čiže túto činnosť si musí zabezpečiť 

v rámci štatútu a tejto kompetencie mesto Košice. Otváram v tejto chvíli rozpravu a naše 

hlasovanie má ukázať, či sme komfortní s týmto návrhom. Nech sa páči, pán Matoušek.  

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem veľmi pekne. Nemôžem 

síce hlasovať, ale súhlasím s týmto uznesením, ale ja by som navrhoval každému 

štatutárovi, aby osobne poslal takýto list ešte a vyriešil to takýmto spôsobom. My sme  

za KVP-čko už poslali a tým pádom to bude mať väčšiu váhu. Lebo to uznesenie, ktoré 

prijmeme je vágne, nerieši podstatnú časť. Takže ja by som navrhoval každému starostovi 

MČ, aby sa stotožnil s týmto a na základe tohto znenia Štatútu mesta Košice zaslal potom 

odpor voči tomu. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Áno, dobre hovoríš. Niektoré MČ, aj my sme už poslali, 

ale určite bude lepší výtlak, keď sa k tomu priloží aj uznesenie RS. Dobre, ďakujem pekne 

aj za túto pripomienku. Uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: 

Podľa § 17 ods. 5 a 6 Štatútu mesta Košice žiadame riaditeľa MMK o zabezpečenie 

prerozdelenia, napĺňania údajov do aplikácie REGBIT a to v znení: Lokalizačné údaje  

na základe registra adries zabezpečujú a vykonávajú mestské časti. Identifikačné údaje 

na základe kompetencie a preneseného výkonu štátnej správy - stavebný úrad na mesto 

Košice zabezpečuje a vykonáva mesto Košice, resp. jednotlivé pracoviská stavebného 

úradu. Prosím, hlasujme o tomto návrhu na uznesenie.  

 

Hlasovanie č. 5 -  za: 18, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené.  

- - - 

 

Bod č. 3 a 4 

Zmena Štatútu mesta Košice – ústna informácia 

Materiály zaradené na najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktoré 

sa uskutoční dňa 19.11.2024 

 

2. Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  

na vymedzenom území mesta Košice, 

3.  Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady na území mesta Košice, 

4.  Návrh zmien VZN mesta Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie, 

5.  Návrh zmien VZN mesta Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme bodmi Zmena štatútu a materiály zaradené  

na najbližšie zasadnutie MZ, ktoré sa uskutoční 19.11. V stručnosti uvediem, sú to 

premenné, ktoré sú veľmi zásadné a podstatné. Materiál, ktorý som vám teraz rozdala je 

z dielne mesta Košice. Prišiel neskoro večer, ja som ho dala len vytlačiť. Dnes budeme 

brať na vedomie len informáciu, nič nebudeme schvaľovať, pretože rokovania ešte 

prebiehajú. Základným ukazovateľom a tým, že podielové dane pre mesto Košice oproti 

roku 2024 teda ten návrh je znížený o 21,5 mil., a je to základný údaj, s ktorým mesto 

aktuálne pracuje. Na stole je stále zmena zákona čo sa týka školstva predprimárneho 

vzdelávania, ktoré sa má preniesť ako kompetencia štátu a tým pádom je to účtované  

pod dotáciou granty a transfery zo štátneho rozpočtu, kde budú normatívy a jednotlivé 

prepočty. Ešte nie je nič uzavreté, preto sa tá suma len predpokladá. Na stole je jednak 

miera inflácie a čo základný chod mesta ovplyvňuje je aj navýšená DPH. Takže keď sa 

vrátime prečo sme robili zmenu tak viete, že ten minulý rok bol dramaticky, turbulentný 

a aj stanovisko z prokuratúry jasne hovorí, že vo výdavkovej položke MČ je to bežný 

rozpočet, môže byť akákoľvek suma, ak štatutár mesta Košice rozhodne. Takže  

po nejakom čase a tlakom ten štatút bol upravený a boli schválené %, ktoré by z hľadiska 

ďalšieho vývoja mali byť benefitom a v rámci ekonomického vývoja pre MČ určitým 

plusom. Mesto Košice pracovalo cez víkend a celý minulý týždeň s dátami ako by 

upravilo štatút, aby sa v príjmovej časti rozpočtu počítalo s 15,6 mil. pre MČ. Na MR 

predložil pán Matoušek materiál s vlastnými číslami, ktoré následne stiahol, rozposlal aj 

ďalším kolegom. Je tam napočítaná 17 mil. aj niečo. Takže je to len o tom, koľko tých 

finančných prostriedkov príde do mesta, koľko to napočítame na daniach. Čaká nás 

úprava VZN a všetko sú to premenné, ktoré ovplyvňujú tvorbu rozpočtu. Treba započítať 
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aj to, že počet obyvateľov v meste Košice sa znížil, čiže opäť nám príde asi  

o 700 tis. EUR menej. Čo je zásadné a čo ovplyvní tvorbu rozpočtu je konsolidačný 

koktail jedu, ktorý pripravila táto vláda. Je to je jed, pretože sa prejaví všade a sú to aj 

800 EUR-ové odmeny, ktoré každý chce dať, len na druhej strane štát teraz nepočíta, že 

pošle finančné prostriedky na tieto odmeny. Na celý počet zamestnancov sa odhaduje  

7-8 mil. EUR pre mesto Košice. Zatiaľ to v rozpočte nie je zohľadnené. Tvorbu rozpočtu 

ovplyvňuje aj úprava poplatku za odpad. Zákon je jasné, bohužiaľ aj v minulosti sme si 

túto guľu vliekli a mesto nedokázalo reálne poskytovať toľko služieb, koľko má peňazí. 

Za 4 roky sa vygenerovala takmer 12 mil. sekera, je to niečo strašné. Takže uplynulé 

obdobia sa priklonilo k tomu, že sa ten štandard a aj cena musí priblížiť tomu koľko 

príjmov, toľko výdavkov. Takže mesto to teraz napočítalo tak, ak by sme mali 

zabezpečovať štandard, ktorý je nastavený a ísť cestou progresu, začali sa robiť 

polopodzemné kontajneroviská, budovanie zberných dvorov, tak je aktuálne poplatok  

za odpad napočítaný na obyvateľa mesta Košice o 0,66 EUR viac. Vítam medzi nami 

pána riaditeľa MMK, pána primátora Jaroslava Polačeka. O chvíľočku príde aj pani 

Kažimírová. Po uvedení materiálu pánom primátorom otvorím rozpravu. Takže pán 

primátor, aké faktory, aké premenné, prečo táto tabuľka a čo ďalej v rámci štatútu 

a rozpočtu? Nech sa páči, máte slovo. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Všetkých vás vítam, ďakujem. Ja začnem trošku 

od tých VZN. Takže mení sa VZN pri daní za ubytovanie, pri zabratí verejného 

priestranstva v rámci terás. Obe tieto VZN boli prerokované so združením reštaurácií 

a gastro prevádzok, neviem teraz ako sa volajú, tu v Košiciach, kde sme si to vysvetlili. 

Ten nárast pri terasách je v rámci nášho rozpočtu +50 tis. EUR. Nikto nemal vážne 

námietky, takže sa teším, že takéto stretnutia boli a našli sme zhodu. V rámci ubytovania 

všetci rozumejú, že ak sa chceme pomôcť VISIT-u Košice, bol tu konflikt ak chceme 

podporiť aktivity, ktoré sú medzinárodného charakteru, a na základe ktorých k nám 

prúdia ľudia. Tí ľudia zároveň na terasách vypijú pivo, tak všetko je to pospájané a dáva 

to zmysel. Čiže prešli sme si to, tam je zhoda. Tak isto som si s nimi prešiel aj komunálny 

odpad, lebo sa to týka samozrejme aj podnikateľov. Samozrejme rukami zalamovali, ale 

sme si to vysvetlili tak isto, že jednoducho my musíme kopírovať DPH, ktoré bude vyššie, 

inflácia, ktorá bude vyššia. Jednoducho, ak chceme, aby sme Hlavnú udržali v poriadku 

a aj z pohľadu turizmu, kde turisti chcú chodiť do pekného mesta, tak daň za ubytovanie 

je práve časť peňazí, ktorá má prúdiť do toho, aby sa tu cítili dobre a aby si tie služby 

zaplatili takýmto spôsobom. Komunálny odpad v rámci fyzických osôb našich 

obyvateľov, tak vlastne kopíruje požiadavky, ktoré ak máme naplniť, ak máme pridať  

v odpadoch, ak sme si zaumienili, že chceme mať polopodzemné kontajnery, diskutujeme 

o tom už niekoľko rokov. Ukázali sme vám, že vieme to spustiť, začína to fungovať, 

mnohé veľké MČ, myslím že len Jazero nemá ešte žiaden. Čiže ľudia môžu vidieť, že sa 

už stavajú, niekde sú už postavené. Uvidíme či to bolo správne rozhodnutie alebo nie. 

Každopádne stojí to peniaze. Ubezpečujem vás, že to nie je zadarmo. Čiže ak chceme 

narozpočtovať tieto veci, ak chceme a vidíme, že zberné dvory sú preplnené, ľudia stoja 

v radách. Ak tam chcú chodiť, nemôžeme ich nechať čakať v rade, lebo nám prestanú tam 

chodiť. Preto je pred nami výzva musíme si postaviť ďalší zberný dvor, musíme začať tie 

kapacity zvyšovať, hľadať primerané možnosti na tieto veci. Prevádzka 1 zberného dvoru  

stojí okolo 250 tis. ročne., čiže 1,2 mil. máme na 5 zberných dvorov. Takže ak chceme 

aspoň tento trend, ale vylepšený lebo viac zberných dvorov, polopodzemné kontajneri,  

so starostami hlavne v malých MČ sa diskutuje, aby vo svojich areáloch, ktoré keď vedia 

uzavrieť areál a vieme mať VKK pod kontrolou a vieme dohliadnuť, že sa ten odpad 

nebude miešať tak vieme im otvoriť túto možnosť, ale musí to byť pod zámkou a musí to 
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byť kontrolované MČ, aby do tých kontajerov sa dostalo to čo má. Je to opäť služba 

navyše.  Preto komunálny odpad nahrádzame v rozpočte sumu 2 mil. EUR. Ak sa 

rozhodneme neriešiť komunálny odpad, v rozpočte nám budú chýbať 2 mil. EUR  

a musíme ich zobrať z niečoho iného. Nie je veľmi z čoho. Keď ste rozpočet videli, tak 

v rozpočte nemáme ani také veci zabezpečené ako je v tých avizovaných, aj keď to nie je 

schválené a na tom to máme postavené, tých 800 EUR alebo 1100 EUR v super hrubej 

mzde pre zamestnancov či už mesta, mestských podnikov. Rozprávame o miliónoch 

EUR. Verím, že tým, že sme splnili záväzok, ktorý mnohí starostovia, poslanci dali mestu 

že ak sa posunie minimálne v polopodzemných kontajneroch, tak sa vieme dohodnúť.  

Na tom sme to postavili a tak vieme posunúť mesto. Pozor, tie peniaze používame nie na 

to, aby sme ich prejedli, ale aby sme mali krytie na ďalšie výdavky, ktoré súvisia 

s eurofondami. Ak by eurofondy v tomto meste neboli alebo vôbec na SR, tak  

jednoducho môžu to všetci zabaliť. Takže to by bolo k odpadom a k tým VZN. Ja by som 

navrhoval, že ak sú otázky k tejto časti, tak si ich dajme teraz a potom si dáme otázky 

k štatútu.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, takže máme VZN o dočasnom parkovaní 

motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice, máme VZN k poplatkom  

za komunálne odpady, to sa vysvetlilo. Máme VZN o miestnej dani za ubytovanie  

a za užívanie verejného priestranstva. Čiže tieto 4 VZN a k tomu, ak by niekto chcel.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pri VZN o parkovaní prišli právnici s technikáliami, s nejakými 

vecami, ktoré vidia, že nefungujú a opravujú, procesujú veci. Takže to sú skôr 

zjednodušenia v praxi. Takže nič špeciálne tam netreba hľadať.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, takže poplatok za odpad sme vysvetlili, daň  

za ubytovanie taktiež a ešte tu máme daň za zabratie verejného priestranstva. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pri tejto dani je taká novinka, ktorú kvitovali aj podnikatelia. My 

vlastne nemeníme celkovú cenu, my meníme cenu len za jún, júl a august.  

Za 3 najsilnejšie mesiace, kde zvyšujeme cenu na 0,9 EUR z 0,6 EUR. Robí to v našom 

rozpočte +50 tis. EUR. Sú to najsilnejšie mesiace, najviac akcií v meste a má to zmysel, 

pretože chceme podporiť zimné užívanie terás, preto sa tam cena nemení, aby mali 

podnikatelia chuť uvažovať o podnikaní na terasách aj v chladnejších obdobiach. To je 

celé. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne. Takže kolegovia máme otvorenú 

rozpravu k týmto 4 VZN. Do rozpravy sa hlási pán starosta Krcho, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som mal 2 

otázky a to ku komunálnemu odpadu. By ma zaujímala jedna vec a to v rámci § 6 ods. 2 

sa znižujú 25 % na 10 % a z 50 % na 40 %. Ja by som rád vedel, že o akú sumu sa jedná, 

ktorú mesto získa, resp. touto zníženou sadzbou. Teda o akej sume sa bavíme, či vieme. 

A druhá otázka je či vieme, koľko sa podarilo mestu Košice v zmysle rôznych spoluprác 

zistiť tých neplatičov za rok 2024 a o akú sumu sa následne jedná, keď sme vypátrali tých 

neplatičov. A teda v akom stave sme, čo sa podarilo a v akej výške. Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ zareaguje, ja len základnú vec. Čo sa týka znižovania 

tých zliav hlavne medzi 62-65 rokov, to sme vymysleli v minulosti s tým, že sme posunuli 

hranicu na zľavu  zo 62 na 65 rokov, ale sme si povedali, že nejaké prechodné obdobie 
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necháme pre ľudí v tomto medzi priestore, aby z neprišli z večera do rána o zľavu a tým, 

že mi rastie vek nie som schopný sa k tej zľave dopracovať ako starnem. Preto sa 

vymyslelo prechodné obdobie a my nerušíme prechodné obdobie, len ak sa chceme tohto 

prechodného obdobia postupne zbaviť, tak znižujeme len % tejto úľavy. Dokopy v sumári 

robia tieto úľavy sumu 300 tis. EUR. Druhá časť sa týkala neplatičov, to vysvetlí pán 

riaditeľ. Každopádne platí a ja by som chcel tú fámu vyvrátiť. Ja som sa minulý rok 

z novín dozvedel, že tu je 20 tis. ľudí, ktorí neplatia. Prosím vás, to je hlúposť, nezmysel. 

Je to niečo podobné ako to, že analýza MČ bude stáť 300 tis. EUR. Je to blud, klamstvo 

a nie je to pravda. V rozpočte máme 80 tis. EUR a ešte si to chceme nechať preplatiť 

z eurofondov. A čo sa týka odpadu a tých 20 tis. neplatičov, tak treba to vnímať tak, že 

my máme 225 tis. ľudí a tých nejakých 190-200 tis. ľudí platí za odpad. Ale tých 20 tis. 

to nie sú neplatiči. To sú ľudia, ktorých nemáme v evidencii, kde platí pravidlo,  

že 1/4 žije v zahraničí, 1/4 týchto ľudí sú študenti, ďalšia 1/4 sú mŕtve duše a ďalšia veľká 

časť sú ľudia a to sú v každej MČ, ktorí s registrovaní na svojich úradoch. Ak toto 

zohľadníme, tak z tých 20 tis. sa môžeme baviť o 1/4. Takže sa bavíme o 5 tis. ľuďoch, 

ktorých hľadáme. Samozrejme preveriť musíme všetkých 20 tis., pretože my nevieme, 

ktorý zomrel, ktorý je v zahraničí atď. Toto je pravda, máme to overené, pretože keď sme 

preverili dáta z malých MČ. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: V podstate reagovalo 7 malých MČ, ktoré nám poskytli informácie. 

Neboli informácie z REGOB-u, ale skôr z KORWIN-u, čiže bolo to trošku prácnejšie. 

Dostali sme k dispozícii nejakých 5700 záznamov, z toho k dnešnému dňu už je nejakých 

4800 preverených. Z tohto počtu boli nejakým spôsobom prihlásení už v evidencií 843, 

výzvy išli 1500 ľuďom. Na základe tejto výzvy už je prihlásených 225 ľudí, ktorí už sa 

prihlásili, splnili si svoje povinnosti, dali si to do poriadku. Z toho preverovaného 

množstva bolo 498 úmrtní, pobyt v zahraničí 347, odsťahovaní z MČ 675 a trvalý pobyt 

na Mestskom úrade MČ 510 osôb. Čiže ja sa chcem poďakovať všetkým malým MČ, 

ktoré nám poskytli tieto údaje, s ktorými sme sa vysporiadali. Dokázali sme nájsť spôsob, 

ako ich rozanalyzovať a kolegovia z referátu daní oslovili všetky osoby, ktoré nám takto 

vyskočili. A aby ste vedeli, že sa venujeme aj iným databázam, tak cez bonusové karty, 

čiže referát parkingu bolo daných tipov na 385 osôb, z toho bolo 211 preverených,  

na novo boli prihlásení 81, 112 osobám išli výzvy, ktoré už  riešime, aby sme ich dali  

do poriadku a zaevidovali pre tieto odpady. Čiže stále platí, ak nám poskytnete dáta aj  

z iných databáz, ktoré máte k dispozícii, my sme pripravení analyticky na dátovom 

oddelení ich roztriediť, spárovať s našimi systémami, ktoré máme, vytipovať. A čo sa 

týka ešte tej záležitosti ohľadne zliav a pod. Ideme aj v duchu stanoviska hlavného 

kontrolóra, ktorý opakovane vo svojej správe upozorňuje na skutočnosť, že mesto práve 

pri týchto poplatkoch a daniach je až prehnane sociálne v otázke poplatkov, ktoré vlastne 

poskytujeme na rozdiel od iných samospráv, kde sa tieto zľavy neposkytujú a výsledok 

je bohužiaľ potom taký, že všetky tieto zľavy musíme dotovať z iných finančných 

zdrojov, kde tieto finančné zdroje chýbajú pri rozvoji mesta a MČ.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Dobre, hlási sa pán zástupca MČ Staré 

Mesto a potom pán Vrchota s faktickou. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ Košice – Staré Mesto: Ďakujem. U nás v Starom Meste 

prakticky máme stále ten istý problém a to je odpad, vrecový zber, ktorý viac-menej špatí 

celú MČ. Je určený hlavne v tej centrálne zóne a toto by sme chceli, keby bola taká 

možnosť, zrušiť a prejsť riadne. Lebo nemáte ani presnú evidenciu, lebo tých vriec je tam 

čím viac neoznačených a mali by tam byť len označené spoločnosťou KOSIT a v drvivej 
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väčšine to tak nie je. Poväčšine tí podnikatelia majú aj viac odpadu, ktorý to tam 

vykladajú. Takže za nás, ak by bola taká možnosť a dali návrh na zrušenie vrecového 

zberu a prejsť na nádoby, ako to majú aj v iných MČ. Ja osobne si myslím, že majú 

priestor kam si dať tie nádoby, čiže bude presná evidencia toho, koľko sa vyvezie. Lebo 

tak sa stráca dosť peňazí, ja osobne si myslím a máme to odsledované. Takže toto je  

za našu MČ, aby sa zrušil takýto zber a tým pádom by sme aj nemali nábeh tých 

bezdomovcov, ktorí tam chodia, ale chodia tu aj z iných osád, vlakom večer nabehujú  

do MČ a robia veľký bordel a treba to potom všetko zbierať a tie vrecia len špatia. Takže 

za nás toto, keby sa dalo. Ďakujem. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Dobrý deň, ďakujem pekne.  

Ja len chcem upozorniť na jednu vec, čo už som spomínal aj predtým, že keď sa naháňame 

za ľuďmi, ktorí majú trvalý pobyt v meste a neplatia za odpad, tak ak nájdeme  

napr. 10 ľudí, ktorých vyzveme a neskôr zaplatia za ten odpad a pri tomto vyzývaní sa 

niekto odhlási z trvalého pobytu, tak ten výsledok je na konci dňa v podstate 0. Každý 

človek, o ktorom zistíme, že nemá v meste trvalý pobyt alebo sa na základe toho, že bol 

vyzvaný odhlási z trvalého pobytu, tak prichádzame rádovo o toľko peňazí, ako 10 ľudí, 

ktorí začnú platiť za odpad. Nie je to ani v zlom, ani nič, ale naozaj ide o to, aby sme mali 

v meste čo najviac finančných prostriedkov. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No ale veď vyzývaš len tých, ktorí neplatia.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. No vyzývame všetkých tých, 

ktorí nemajú zaplatení odpad. Veľká časť tých ľudí, čo bolo aj spomínané, žije 

v zahraničí, resp. sú odsťahovaní, ale stále ich ako keby evidujeme na tento poplatok.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tak sa ti vyčistí register.  

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Faktická poznámka. Áno, ale prichádzame potom 

o finančné prostriedky z podielových daní, ako mesto.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ešte pán riaditeľ sa hlási.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel poprosiť aj zástupcov veľkých 

MČ, aby ste nám poskytli dáta, s ktorými by sme vedeli pracovať. Pretože na týchto 

dátach z malých MČ sme ukázali, že vieme byť efektívni a vieme dohľadávať.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Hlási sa pán starosta Nigut, nech sa páči. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som bol za to, aby 

sme tu podiskutovali trošku o tom, či náhodou neotvoriť VZN o hazarde a hazardných 

hrách, aby prijímateľom tejto dane alebo týchto poplatkov boli naozaj všetky MČ, keďže 

chodia občania zo všetkých MČ do týchto zariadení.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ale sú prijímateľom. Keď máš na území MČ, si 

prijímateľom. 

  

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Nepochopili ste ma. Nie za MČ, ale aby to išlo  

do všetkých MČ. Ja keď nemám kde mať tú herňu a občania chodia do Starého Mesta? 

Nedostanem ten poplatok a dostane ho len Staré Mesto. Hovorím o tomto prerozdelení.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne. Samozrejme vieme sa o tom baviť, 

vieme sa baviť o vykonateľnosti takéhoto inštitútu. Vieme si urobiť prehľad, ktoré MČ 

majú najväčšie príjmy z tejto oblasti. Je to veľmi vážna a ťažká téma, ktorá si zaslúži RS, 

ktorá bude len tomu venovaná. Na stole máme aktuálne VZN, či odpad, parkovanie, 

verejné priestranstvo a ubytovanie. Vidím, že sa k tomuto už nikto nehlási, tak uzatváram 

k týmto bodom rozpravu a o každom VZN budeme samostatne hlasovať a potom 

pokračujeme štatútom a ďalším bodmi. Takže dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: 

Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu materiál „Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom 

parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice“. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 6 -  za: 19, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Ďalší návrh na 

uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 

podľa predloženého návrhu materiál „Návrh zmien VZN mesta Košice č. 131 o miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Košice“. 

Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 7 -  za: 16, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalším návrhom na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiál „Návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 229 o miestnej dani za ubytovanie“. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 8 -  za: 17, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

posledným VZN, návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu materiál „Návrh zmien VZN mesta 

Košice č. 248 o dani za užívanie verejného priestranstva“. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 9 -  za: 19, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. VZN máme  

za sebou. Ešte vám chcem kolegovia a kolegyne povedať, že určite bude ešte jedna RS 

pred MZ. Máme tu body: 

 

6. Návrh programového rozpočtu mesta Košice, 

7. Štatút mesta Košice. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu 2 premenné, ktoré spolu súvisia. Poprosila by som 

pána primátora k tým číslam, ktoré tu boli predložené dnes v tabuľke. Nechceme sa ani 

naťahovať, ani vadiť. Čiže dnes toto nebudeme schvaľovať, ide len o ústnu informáciu. 

Poďme sa baviť o číslach, o ekonomike, z čoho to vychádzalo. A je úplne prirodzené,  

že MČ chcú čo najviac, pretože majú svoje povinnosti, chcú zabezpečiť jednotlivé plnenie 

cieľov a aktivít, chcú zabezpečiť svoje kompetencie a do mesta príde menej DPFO, 

pretože pred nami je zmena zákona čo sa týka školstva a predprimárne vzdelávanie, DPH, 
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miera inflácie a všetky ostatné faktory. Takže poprosím k štatútu a k rozpočtu, nech sa 

páči.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. MZ sa bude konať 19.11., minulý štvrtok bol 

mestským poslancom a už sú je aj zverejnený program na tabuliach mesta s tým, že sme 

do programu zaradili aj bod Štatút mesta Košice. Súvisí to aj s MR, kde keď sme to 

rozobrali, tak sme si povedali, že poďme aj do zmeny štatútu nakoľko súvisí so samotným 

rozpočtom. Ešte tento v tomto roku 2024 bude schvaľovaná pre MČ časť peňazí, ktorá 

súvisí s dotáciou alebo transferom štátu, ktoré mesto Košice dostalo v sume 2,3 mil. EUR. 

Takže podľa schváleného štatútu mesta i napriek tomu, že podľa metodiky štátu, podľa 

listov, ktoré máme, tieto peniaze sú účelovo viazané pre mesto Košice a mesto Košice má 

tieto peniaze štátu vyúčtovať. Teda to nie je štandardná podielová daň i napriek tomu sme 

prijali na vedení dávnejšie rozhodnutie, že poďme tieto peniaze rozdeliť. Nemôžem však 

bez náležitého uznesenia vám tieto zdroje poslať, pretože nám to pravidlá nedovoľujú. 

Preto na tomto najbližšom zastupiteľstve bude bod, kde doplníme v rámci rozpočtu 

rozpočtový program č. 7, kde alikvotne podľa je podľa platného štatútu prerozdelíme 

sumu 2,3 mil. EUR, čo je približne 314 tis. EUR pre MČ, asi tabuľku poznáte, pani 

starostka vám ju na predchádzajúcej RS ukázala a poslala. Nie je to záväzok mesta, nie 

je to povinnosť mesta, ale sme si povedali, že i kvôli pokoju v rodine, i kvôli rôznym 

argumentom poďme to urobiť. Podotýkam, že fáma, ktorá ide celým Slovenskom, že štát 

prišiel a zachránil samosprávy nie je pravdivá. Je to len náplasť na chýbajúce peniaze. 

Ani tých našich 129 mil. EUR na plnených nebude. Tá prognóza bola i vyššia, potom  

i nižšia a na konci dňa i vďaka tejto dotácii bude tá strata mesta v zmysle plánovaných 

peňazí na úrovni niekde medzi 1-1,5 mil. Zároveň na rok 2025 sme prerozdelili sumu  

v rámci rozpočtu pre MČ 15,6 mil. EUR. V tomto roku to vychádza podľa platného štatútu 

suma 15,3 mil. EUR. Zároveň na základe uznesenia, ktoré máme historicky začiatku roka 

z nevyplatených podielových daní z roku 2023 sa opäť v Programe 7 objaví suma k týmto 

15,6 mil. EUR suma 414 tis. EUR. Čiže dokopy na rok 2025 rozdeľujeme sumu viac ako 

16 mil. EUR. Opäť tých 414 tis. v programe ide podľa uznesenia. Ten kľúč sme sa snažili  

nastaviť tak čo rozpočet dal, aké voľné zdroje sme našli, tak toľko sme ich nastavili, aby 

sme tú sumu čo najviac nafúkli a vedeli preposlať v rámci roku 2025. A teraz k tej sume 

15,6 mil. EUR, ktorú sme spoločne nastavili. Treba o tejto sume vedieť nasledovné.  

Pre mesto Košice ak v roku 2024 bola podielová daň cca 571 EUR, tak v roku 2025 to 

bude 477 EUR. Teda o 100 EUR na obyvateľa menej od štátu. Zároveň podľa evidencie 

obyvateľstva medzi rokmi 2023-2024 došlo k úbytku 1200 obyvateľov, čo je približne 

600-700 tis. EUR, ktoré dostaneme menej od štátu i na základe počtu obyvateľov, pretože 

na rok 2025 vychádzame z roku 2024. Toto všetko sú nepriaznivé informácie, kedy nie 

MČ, ale mesto bude hospodáriť s menším zdrojom, s menšími peniazmi, ktoré máme 

určené na náš chod. I napriek tomu sme nastavili rozpočet tak, aby MČ dostali viac  

i pri tom, že mesto dostáva menej. Nastavili sme to tak, aby sme zmenili zároveň aj štatút 

mesta tak, aby sme sa dostali presne na sumu tých 15,6 mil. To znamená, pri malých MČ 

to je +3,5 %, teda ak to bolo v minulosti 28 %, tak teraz je to 31,5 %. Pri MČ Luník IX  

a Sídlisko KVP je to +1,22 % a pri veľkých MČ je to +0,8 %. Spolu ten nárast je na úrovni 

300 tis. EUR. Pozor, všetky veľké MČ, okrem Starého Mesta, majú úbytok obyvateľov. 

Západ 400 ľudí, Dargovských hrdinov 300 ľudí, KVP 150 ľudí, Jazero 120 ľudí,  

Juh 180 ľudí, Ťahanovce 260 ľudí, Staré Mesto má jedine +70 ľudí, Sever -276 ľudí.  

Čiže ideme obhospodáriť menej ľudí, ale na druhej strane nikto nemá mínus. Každý je 

plusovo. Na druhej strane pri malých MČ ten prírastok nie je nejaký markantný, ale každá 

MČ má prírastok, okrem Šebastoviec, kde je to od 2 ľudí do 100 ľudí v Košickej Novej 

Vsi. Tá má samozrejme aj logicky ten prepočet nastavený tak, že obhospodári viac ľudí, 
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dostanú viac peňazí. Čiže rozdelili sme sumu 15,6 mil. EUR, zároveň k tejto sume 

nastavujeme aj samotný štatút mesta, aby korešpondoval s týmto rozpočtom. Samozrejme 

máme pred sebou mnoho premenných. Nie je schválený veľký štátny rozpočet, nie je 

schválený zákon o školstve, kde zákon preberá MŠ, nie sú jasne úplne definitívne 

normatívy zo štátu z vyhlášky ako sa bude školstvo financovať, či predsa len nejaké 

bremeno ostane alebo neostane na meste a pod. Na druhej strane padla tu otázka, že prečo 

už v novembri chceme schváliť rozpočet a prečo sa snažíme naozaj urobiť  

pre to maximum a do tých zdrojových dát doniesť čo najviac peňazí, aby sme to zvládli. 

Pred nami je obrovské eurofondové obdobie. Ak nepreukážeme štátu, že sme schopní 

mať schválený rozpočet, nebude nám štát navyšovať alikvotne rôzne programové zdroje 

v rámci eurofondov.  Na druhej strane, ak nebudeme mať veci schválené a hlavne NFP 

sa budú podpisovať mnohé v 1. polovici roka, ale my nebudeme mať stavebné povolenia, 

nebudeme mať projektové dokumentácie, môžeme o NFP prísť a naopak, štát bude 

znižovať alokácie eurofondov a bude ich prerozdeľovať tým krajom, ktoré pripravené 

budú. A ak my schválime naozaj v novembri rozpočet, od toho dňa môžu naši kolegovia 

na týchto projektoch robiť, môžu ich objednávať, môžu ich súťažiť, lebo majú na rok 

2025 finančné krytie. Toto je zásadné. Každý mesiac, ktorý stratíme, kolegovia nemôžu 

robiť verejné obstarávania, nemôžu súťažiť, nemôžu objednávať projektantov a za tým 

sa skrýva strašne drobných vecí, kde nám nebude fungovať pred-finančná kontrola 

a strácame mesiace. A o to, čo strácame mesiace riskujeme, že nebudeme pripravení a boj 

o európske peniaze je obrovský. Každá jedna samospráva, každý jeden kraj a pri tom 

obrovskom počte a aj pri pláne obnovy sa môže stať, že sa povie, že s vami nerátame, nie 

ste dostatočne pripravení, ideme tam, kde tie projekty sú hotové. A prídeme o peniaze, čo 

asi nikto z nás nechce. Bez eurofondov nemá zmysel v tejto kancelárii sedieť, lebo proste 

nedokážeme absolútne nič. Takže takto je to rozdelené v rámci štatútu. Boli tu rôzne 

návrhy, ktoré hovorili o omnoho väčších %, ale potom samozrejme sa rozprávame  

o omnoho vyššej sume pre MČ. Bola tu ponuka na prerozdelenie 17 mil. EUR alebo až 

18 mil. EUR, čo je o 2,5 a viac mil. EUR viac. Treba si uvedomiť, že štát nám pošle 

menej. Máme úbytok obyvateľov, čo je opäť menej podielových daní a jednoducho 

nemôžme hľadať peniaze tam a pýtať ich tam a pýtať ich viac, keď jednoducho my sami 

nie sme schopní a to je naozaj ku nám všetkým, včítane mňa, nastaviť podmienky v tomto 

meste tak, aby sme nemali úbytok ľudí. Keď nám ľudia budú odchádzať z mesta, tak 

jednoducho toto bude naša kliatba. A preto musíme proste s tým pracovať, reagovať, 

riešiť to, ale na druhej strane prerozdeliť toľko, koľko máme. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Takže ešte raz pre zhrnutie, ak veľké MČ mali 10 %, tak 

aktuálne majú +0,8 %. Ak MČ Luník IX mala 12 %, tak je to +1,22 %. Ak MČ Sídlisko 

KVP mala pôvodne 15 %, tak je to +1,22 % a malé MČ pôvodne 28 %, tak majú 31,5 %, 

to je +3,5 %. S tým, že ešte je tu doplnený ten ods. 2, ktorý hovorí: Do základného podielu 

mesta sa nezapočítava suma, ktorá bude osobitným správnym predpisom účelovo určená 

na výkon kompetencií mesta. Podmienkou účelového určenia sumy podľa 

predchádzajúcej vety sa považuje za splnenú aj v prípade, ak výpočet základného podielu 

mesta zahŕňa kritérium priamo spojené s výkonom kompetencie mesta, napr. počet 

žiakov, škôl a školských zariadení. V takom prípade sa suma určí jej odčlenením  

od základného podielu mesta použitím príslušného kritéria. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Skúsim vysvetliť. Ak by sa napr. stalo, že štát nám povie: Posielame 

vám na mesto nie 107 mil., ale 109 mil. EUR, ale musíte školákom vyplatiť v rámci 

normatívu X peňazí a vlastne my sa stávame len prietokovým ohrievačom, že peniaze  

cez nás len prešli, tak tie peniaze patria školákom. Či už MŠ, ZŠ alebo umeleckým.  
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Tým, že zákon nie je jasne napísaný z pohľadu štátu a ešte budú pravdepodobne aj 

poslanecké zmeny a ešte nepoznáme vykonávaciu vyhlášku, ktorá bude k normatívnom 

rozprávať, tak môže sa stať, že štát bude kompenzovať niektoré peniaze tak, že ich 

nevyplatí priamo ako štát, ale môže sa stať, že ich bude kompenzovať cez MČ s tým, že 

nám ich pošle ez mesto a tým pádom tie peniaze nepatria MČ, ale tým deťom, tej škole. 

Samozrejme ten odsek, môžeme sa o ňom baviť, vyčistiť, aby bol viac zrozumiteľnejší. 

Je to právnický jazyk, ja s tým mám tiež problém porozumieť.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán riaditeľ, nech sa páči. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: V podstate my len reagujeme tak ako aj teraz štát riešil kompenzácie 

samosprávam v závere roka a neriešil to ako podielové dane, ale riešil to ako otázku 

dotácie. Čiže my dnes nevieme povedať, ako nakoniec vyrieši to prechodné obdobie, 

ktoré bude súvisieť s prechodom kompetencie financovania MŠ na štát. Čiže je možné, 

že v tom prvom roku oni ešte budú riešiť niektoré záležitosti. Tieto my dneska 

nedokážeme presne zadefinovať, je to celé v procese tvorenia a pripomienkovania.  

Má očistiť takto presne zadefinované finančné prostriedky, ktoré majú byť priamo určené 

pre školstvo určené metodickým usmernením, nejakou vyhláškou, ale budú zahrnuté  

v podielových daniach, aby sme tieto finančné prostriedky dali bokom a povedali si áno, 

toto sú peniaze, ktoré štát určil priamo pre školstvo, priamo pre financovanie MŠ,  

resp. CVČ a iných aktivít, ktoré dneska ešte nedokážeme definovať. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán zástupca Matoušek sa hlási o slovo. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Faktická poznámka. Ďakujem 

veľmi pekne. To znamená, pán riaditeľ, keď tomu dobre rozumiem, že aj zo 107 mil. EUR 

nám budete môcť zobrať na to školstvo? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie, nie. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Faktická poznámka. Podľa tejto 

klauzuly je to tak. Je to takto dané, lebo keď prídu inakšie peniaze na podielové dane, tak 

tam môžete zobrať, ale aj z týchto nám môžete zobrať.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie. Pán poslanec Matoušek, vy tomu veľmi dobre rozumiete. 

Vy tvrdíte, že rozumiete číslam. Dnes, keď si pozriete predikciu, či už je to Ministerstvo 

financií alebo Rada pre rozpočtovú zodpovednosť, tak hovoria o tom, že cca by sme mali 

dostať 107,5 mil. EUR na naše činnosti. My hovoríme o tom, že ak nad túto sumu, lebo 

menej nebude, resp. môže sa na konci dňa stať, že nebude 107,5 mil., ale bude  

107 mil. EUR. Ministerstvo školstva dnes už vie, že keď zobralo všetky peniaze 

samosprávam na MŠ, tak zistilo, že má málo. Samosprávy to akosi vedeli utiahnuť,  

ale štát zisťuje, že má málo, že to nefunguje. Oni to vedia a preto ten zákon ešte nie je 

a čarujú ako to urobiť, aby to fungovalo. Takže je vysoká pravdepodobnosť,  

že Ministerstvo vnútra pomôže školstvu tak, že pošle časť peňazí ešte samosprávam  

na dofinancovanie MŠ v prechodnom období. Toto sa môže udiať, ale to bude jasne 

povedané, že posielame vám peniaze na túto konkrétnu činnosť. A my len chceme, aby 

sme o tom dopredu vedeli, ab sme sa nehádali, že ak mesto dostane peniaze na to, že musí 

poslať. Reálne prietokový ohrievač, tu máš 2 mil., prerozdelí ešte MŠ v rámci normatívu 

každé dieťa 50 EUR, aby to vyšlo, tak to proste musíme poslať. A samozrejme to logicky 

s týmito peniazmi nebude súvisieť. Čiže nehovoríme o tejto sume, ale o sumách navyše. 



 12  

 

Samozrejme, ak tú vetu, ods. 2 chceme precizovať a chýba nám tam niečo, áno 

precizujme. Písal to pán Takáč cez víkend, sám mi povedal, že je to pre laika veľmi ťažko 

stráviteľné. Takže ak nájdeme formulácie, ktoré by boli bližšie k ľudu, takže nám to 

poprerába, ale musíme povedať čomu presne nerozumieme a  ako to chceme.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Preto dnes je len informatívna správa, aby ak kolegovia 

majú nejaké návrhy, doplnky čo treba ešte vypracizovať, zmeniť. Nech sa páči, pán 

riaditeľ.  

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja som chcel k tomu uzneseniu povedať, že aj kolegovia sa tam snažili 

vyprecizovať, že je tam vyslovene podmienka účelového určenia sumy. Tým pádom dáva 

bokom všetky tie finančné prostriedky, ktoré prídu v rámci podielových daní. Čiže ak si 

dohodneme nové % rozdelenie, tak samotná výplata podielovej dane bude vždycky  

na základe tých finančných prostriedkov, ktoré v danom mesiaci dostaneme. Čiže to je tá 

suma, ktorá nám prichádza k 20., čiže suma, ktorá v danom mesiaci príde, automaticky 

bude prerozdelená podľa skutočne prijatej sumy podľa tohto prerozdelenia štatútu. 

A vychádzame z toho odhadu, že na konci roka by malo byť MČ prerozdelených cca tých 

15,6 mil. EUR. Takže bavíme sa o tom, že ak si dohodneme tieto pravidlá, pravidelne 

budete dostávať finančné prostriedky tak, aby ste na tom neboli horšie ako tento rok. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Hlási sa pán starosta Nigut, nech sa páči. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo.  

Ja by som chcel len pripomenúť, aby sme naozaj brali toto VZN iba ako podporné, ako 

povedal pán primátor, v podstate dočasné. S tým, že chcem pripomenúť aj kolegom 

a kolegyniam, že keď sme sa rozprávali naposledy na Jazere, že tento vzorec je naozaj 

dočasný, tzn. aby sme ho nebrali ako alfa a omega, že napr. pre MČ, keď chceme 

dofinancovať malé MČ, že aj tých 31,5 % je z časti málo, ale zase chcem upriamiť 

pozornosť na tú nekorektnosť, keďže malé MČ majú prílev občanov a veľké MČ odliv, 

tak týmto rovnostárskym vzorcom, keďže sme sa bavili, že už nikdy sa k tomu nebude 

nič navyše dávať, myslím si, že naozaj treba brať na zreteľ aj to, že ten vzorec bude treba 

upraviť. A keď sa aj dostanú peniaze navyše, opäť rovnostársky sa prerozdelia 

a prepočítajú, tak zase tí, čo majú veľa obyvateľov dostanú veľa peňazí, tí čo majú málo, 

dostanú zase málo. Takže ja si myslím, že sa treba naozaj do budúca k tomu vrátiť. 

Ďakujem pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Ono aj v tomto štáte to je nastavené tak, 

že ten štát posiela mestu peniaze presne podľa tohto kľúča okrem iných faktorov, ktoré 

ovplyvňujú ten konečný výpočet. Presne na počet obyvateľov, ktorý je. Takže ak klesá 

mestu, klesá automaticky aj nám. Hlási sa pán zástupca Matoušek, nech sa páči. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Faktická poznámka. Ďakujem 

veľmi pekne. Vážení kolegovia, ja pozorne čítam túto danú vetu a to čo je na tom papieri, 

tak to je dané a keď sa nad tým zamyslíte, tak do základného podielu mesta  

sa nezapočítava suma, ktorá bude osobitným právnym predpisom účelovo určená  

na výkon kompetencií mesta. Nechcem to čítať celé, máte to všetci pred sebou. Ja len 

chcem povedať, že tu nikde nie je uvedené, že to je nad rámec schváleného rozpočtu.  

To sa týka aj schváleného rozpočtu, teda tých 107 mil. EUR a aj z týchto nám budú 

krátené peniaze. Tu to nemáte nikde explicitne vyjadrené. Takže sa zamyslíme nad tým, 

či toto je tá správna vec, aby sme nevytvárali bariéry medzi mestom a MČ. To je zase 
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ďalšia bariéra, ktorá nás oberá o peniaze, ktoré by sme mali týmto vzorcom garantované. 

Prepáčte, ale musím vás na to upozorniť. Tu to nikde nemáte napísané, že je to nad rámec. 

A keď sa to takto schváli, to znamená, bude sa vychádzať len z tohto daného znenia, ktoré 

je tu dané. To znamená, že buď tu treba zahrnúť tú danú základnú schválenú sumu.  

Ale tak, ako je to tu prednesené v návrhu nezodpovedá tomu, čo tvrdí pán primátor.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Preto sa bavíme o tejto formulácii, že je napísaná 

právnikom a je na nás, aby sa to dalo do zreteľnejšej podoby, aby sa to upravilo a aby to 

nikto nespochybňoval. Nech sa páči, ešte pani Kažimírová to chce vysvetliť.  

 

p. Kažimírová, zástup. riaditeľa MMK a ved. ekonomického odd.: Dobrý deň prajem. Ja chcem 

povedať trošku inými slovami a jednoznačne z hľadiska toho, čo znamená, ak štát povie, 

že sú nejaké finančné prostriedky účelovo viazané na kompetencie mesta a je to dané 

nejakým právnym predpisom. Toto všetko je povedané v prvej vete ods. 2. Ak bude 

nejaký právny predpis, ktorý nám prikáže, že z podielových daní musíme účelovo viazať 

nejaké finančné prostriedky na nejaký konkrétny účel, ktorý zodpovedá kompetenciám 

mesta, tak aj keby to v tom ods. 2 napísané nebolo, tak to musíme rešpektovať, lebo je to 

právny predpis a je to pre nás záväzné, je to zákon. Čiže je to jasné a nie je o čom 

diskutovať. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia ešte raz, dnes neschvaľujeme toto znenie, 

bavíme sa o ňom, rozoberám to, chceme počuť vaše pripomienky, vaše návrhy. RS ešte 

bude k tomuto bodu, keďže všetci to čítame dnes prvýkrát. Hlási sa pán Krcho 

s faktickou. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. 

Kolega Damián Exner ma upozornil na jednu vec a tak do pléna dávam otázku.  

Pre pamäť, v minulosti, keď sa robil rozpočet a prepočet podielových daní, tak sa nebralo 

do úvahy zmena počtu obyvateľov. Išli sme rok dozadu, keď si spomíname. A tým, že 

v malých MČ je niekoľko desiatok % nárast počtu obyvateľov a vyšli tu slovíčka,  

že buďme solidárni, či nemá zmysel to trošku prehodnotiť. Lebo nám, dá sa povedať, že 

v priebehu rokov 2021-2023 je úbytok 2414 obyvateľov z veľkých MČ do malých MČ. 

To je taká otázka na zamyslenie, lebo vtedy sme to akceptovali, keď si spomíname,  

že nebudeme prepočítavať a tam ten nárast bol hlavne v malých MČ a úbytok je  

vo veľkých. Čiže, len keď to takto poviem MČ Západ má -710 za tie 2 roky, Dargovských 

hrdinov -596, Sídlisko KVP -350, Nad jazerom -378, Juh -361, Ťahanovce -475,  

Sever -545. Taký Lorinčík +163. Čiže on už prekročil hranicu 1000 obyvateľov. Košická 

Nová Ves +223, Krásna +169 za toto obdobie. To nie je ani výtka, to je skôr  

na pripomenutie a na uvažovanie, či sa s tým dá niečo robiť. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pán Roman Matoušek. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem veľmi pekne. Vážené 

kolegyne, kolegovia. Ja by som sa chcel vrátiť k tomuto bodu Zmena štatútu, lebo ja som 

zasielal návrh Zmeny štatútu, ktorý som predložil na MR. Všetci by ste mali tento návrh 

mať na emailoch. Tento návrh uvažuje o úplne iných %, ako to predkladá pán primátor. 

Ja som sa aj v rámci tohto snažil vysvetliť a skúsim to vysvetliť aj ten môj výpočet, ako 

bol prezentovaný, ktorý som vám zasielal a ktorý bol predložený. Samozrejme, ten 

materiál, ktorý bol predložený na MR bol na žiadosť pána primátora stiahnutý, že sa bude 

o tom diskutovať. V rámci tohto vznikol tento daný návrh, ktorý nám bol predložený 
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dnes. Ale chcem vysvetliť aj ten môj pôvodný návrh. Pre malé MČ ja som navrhoval % 

navýšenie až na 34 % a skúsim to vysvetliť, z čoho som vychádzal. Vy ste tam mali  

28 %. Momentálna suma, ktorá sa počítala v roku 2024 pre mesto Košice je 129 mil. aj 

s tou dotáciou, ktorá prišla na mesto Košice Je to +- tých 129 mil. EUR a 129 mil. EUR 

delene 107,5 mil. mi vychádza % zníženie o 20 %. Aby sme sa dostali na tú istú úroveň, 

ktorú sme mali v roku 2024, tak som tie %, ktoré boli pre MČ stanovené, zvýšil o 20 %. 

Čiže ak veľké MČ to mali na úrovni 10 %, čiže 20 % rozdiel medzi týmito dvomi sumami 

som navýši na 12 %, pre malé MČ som z 28 % navýši na 34 % a osobitne sa to navyšovalo 

pre MČ ako je Luník IX a KVP. S tým, že som zaokrúhlil danú sumu. Poslal som vám 

tabuľku. Chcem povedať jednu vec. My sa nebavme o sume 15 mil. EUR, ako nám to 

hovorí pán primátor. Bavme sa o sume, o ktorú sme boli ukrátení v roku 2024 a to tým, 

že zmena štatútu bola prijatá a aplikovaná až v 3. mesiaci. My sme v podstate boli obraní 

o peniaze, o najväčší výber v prvých dvoch mesiacoch – januári a februári, kde ešte nebol 

uplatnený tento štatút. A my sa k tomu ideme postaviť tak, že my berieme tie isté peniaze, 

o ktoré sme boli obraní v prvých dvoch mesiacoch 2024? Tak pardon, ale keď si to 

prepočítavam, nám tak isto rastú náklady, ako aj mestu. Pozrite sa na podporu MMK, 

zrazu je tam nárast o 2 mil. EUR pri mzdách. Nám tiež rastú mzdy, však aj my 

potrebujeme zvyšovať tieto dané položky. Tak prepáčte, ale ja sa neviem stotožniť 

s týmto daným návrhom. Samozrejme, som prístupný na jednanie, ale ten návrh, ktorý je 

tu vychádza naozaj pomerne, % je prepočítaný a vychádza tak, ako to má vychádzať 

oproti roku 2024. Tam sme naozaj boli ukrátení o 1,5 mil. EUR. Ďalšia vec, ak si 

spomeniem, že máme prijaté uznesenie, lebo väčšine MČ boli krátené podielové dane 

v roku 2023, kde sa bavíme o sume 1,4 mil. EUR. Niektorým MČ to nebolo krátené, lebo 

im boli peniaze doplatené. V rámci tohto uznesenia, ktoré bolo prijaté tak vágne, majú 

byť doplatené nejaké peniaze v roku 2025. Veľké MČ sa pozreli, že to bude len 25 % z tej 

čiastky, ktorá je nevyplatená. To znamená, že malé MČ dostanete 50 %, ale veľké MČ 

dostanú 50 % z 50 %. To je veľký rozdiel. Malé MČ dostanú 50 % zo 100 %. Veľmi 

dobre sa pozrite na tieto čísla. To znamená, ako chceme vytvárať nejaký spravodlivý 

systém, keď tu ideme rozdeľovať veľké MČ oproti malým MČ? Prečo nevyplatíme tak 

isto 50 % aj pre veľké MČ, ako ich vyplatíme pre malé MČ? Chceme povedať, že v roku 

2026 doplatíme tých 75 % pre veľké MČ? Takže to je len tak na vysvetlenie. Ak by niekto 

ešte potreboval podrobnejšie dovysvetlenie, tak veľmi rád mu to vysvetlím. Ďakujem 

pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Len ťa Roman doplním, čo sa týka toho doplatku a toho 

uznesenia. Samozrejme, trvali sme na tom, aby boli doplatené v 50 % všetky MČ. Malým 

MČ, keďže je to naozaj existenčné, je doplatených tých 50 % v zmysle uznesenia 

a veľkým MČ tam ide 53 %. Chýba tam nejakých 300 tis. Tú tabuľku máte všetci, je to 

od 68 tis. pre veľkú MČ, niekto má 38 tis. Je to o tom, že tých 300 tis. treba niekomu 

zobrať. Ostáva tých 911 tis. doplatiť v ďalšom roku. Je to záväzok, ktorý si mesto berie 

a možno sa situácia zlepší. Nikto nepredpokladal, ako sa vyvinie II. polrok tohto roku, to 

je zásadné. Téma štatútu je na stole, je otvorená na nasledujúce dni a ako budeme 

postupovať. Pán primátor sa hlási.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, jednu základnú vec kolegom ste zamlčali. V roku 

2023 starostovia MČ dostali od mesta 11,9 mil. V roku 2024 je to 15,3 mil. a dnes 

prerozdeľujeme sumu 15,6 mil. + ešte Program 7 v roku 2025. Teda ak sa niekto tvári, že 

bol ukrátený a niekto bol ukradnutý, tak ako to demagogicky zaznelo, že niekto nie 

okrátený o 3 mesiace v roku 2024, tak ja len pripomínam, že rozdiel medzi rokom 2023 

a rozdielom v roku 2024 je niekoľko miliónov. Na toto si prosím spomeňme a nerobme 
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zo seba trýzniteľov, že niekto bol o niečo okradnutý. Nárast z 11,9 mil. na 15,3 mil. 

v roku 2024 z roku 2023. Takže ja skôr čakám ospravedlnenie a poďakovanie, že sme sa 

dohodli, že sme našli spôsob ako komunikovať a že sa našli medzi vami starostami ľudia, 

ktorí boli ochotní hľadať spôsob. A ten nárast je v miliónoch.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán zástupca Matoušek. 

 

p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Faktická poznámka. Ďakujem 

veľmi pekne pán primátor. Ja sa snažím faktograficky vysvetliť všetky tieto dané veci 

a samozrejme je to prirodzené, že nemusím mať totožný názor z predloženého návrhu 

rozpočtu tak, ako ho predkladáte vy. Veď som poslancom a mojím právom je sa vyjadriť 

k tomuto rozpočtu a predkladať nejaké návrhy. Ja predkladám návrh a predkladám 

relevantné čísla. Namiesto toho, aby ste vytváral a spájal tieto MČ, v každom jednom 

momente, aj tu to vidno ako predkladáte tento pozmeňujúci návrh, zase, len aby ste čo 

najmenej peňazí dali MČ. Je mi ľúto z toho, že sa stále dostávame do toho istého kolotoča, 

že sa nás stále nejakým spôsobom snažíte ukrátiť. Je platný štatút, je platný zákon o meste 

Košice, akceptuje, že MČ sú tu a akceptujte, že aj my máme dané kompetencie a práva, 

ktoré musíme vykonávať. A vy sa snažíte stále nejakým spôsobom podrývať tieto práva. 

Prepáčte, ale nemôžem sa na to takto prizerať.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Viete pán poslanec, keby to bolo také dôležité pre MČ, určite by tu 

váš zástupca MČ, starosta Lörinc sedel, neohŕdal by týmito ľuďmi a dával by návrhy, 

ktoré by boli starostovské a nie nejaké sekundárne. A ešte raz, ja som vaše návrhy 

nespochybnil. Ja len vravím, že ste demagóg, lebo si vymýšľate a prekrúcate pravdu. 

Nikto nikoho neukrátil, neokradol. Jednoducho sa navýšili peniaze. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Damián Exner.  

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Ja navrhujem, tak ako povedal kolega Michal, lebo 

som bol za ním a upozornil ho na to. Keď sa budeme vracať v minulosti, vráťme sa aj  

do tej doby, kedy sme prijali, hoci ja som sa zdržal hlasovania, rozpočet a teda vzorec 

výpočtu podielových daní na rok 2024, ktorým niektoré väčšinou malé MČ zmenou 

pravidiel počas hry prišli o podielové dane. Naša MČ 19 tis. EUR, pre nás je to 17 % 

rozpočtu, o ktorý sme boli ukrátení. Takže ja sa spojím s Michalom aj s ostatnými 

kolegami. Každý tú tabuľku máme, skúsime dať náš návrh, keďže tá diskusia bude ešte 

raz prebiehať, aby teda ak sa dá, tak aby sa do istej miery kompenzoval ten účelový 

výpočet. Treba povedať fakt, lebo je to tabuľka, kde boli + a -. Použitím do vzorca stavu 

počtu obyvateľov nie ten, ktorý sa dáva bežne, ale použil sa rok predtým, tak niektoré 

MČ, teda väčšie si prišli na finančné prostriedky, ktoré pri použití toho vzorca, ktorý mal 

byť v zmysle pravidiel hry, ktoré tu boli, by nemali. My sme ich nedostali, nevolávali 

sme žiadne tlačovky, neupozorňovali sme novinárov, neštvali sme. Takže ak chceme mať 

kľud v rodine, tak si ho spravme tak, aby bol čo najväčší počet MČ spokojnejší. Ďakujem 

veľmi pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Damián, ale bavíme sa o roku 2023, pretože v roku 2023 

sa nebral počet obyvateľov, čiže rok dozadu. Teraz sme v roku 2024. Lebo si na začiatku 

povedal rok 2024. Čiže hovorím len pre vysvetlenie, že sa bavíme o starom rozpočte roku 

2023, preto v 2024 sme dali, že sa už prepočítava a je to aj uvedené v štatúte počet 

obyvateľov k 01.01. predchádzajúceho kalendárneho roka. Nech sa páči pán starosta 

Ténai a potom Martin Balčík. 
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p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som 

chcel len poprosiť, aby sme sa tu nenaťahovali kto je tu z veľkej MČ, kto je z malej MČ. 

Treba si uvedomiť, že aj vo veľkých MČ aj napriek tomu, že nám ubúda počet 

obyvateľov, ten počet ciest, chodníkov, verejného osvetlenia a služieb neubúda. Nie je 

ich menej a my stále prerozdeľujeme len podľa počtu obyvateľov. Áno, musíme urobiť 

kroky k tomu, aby nám ten počet obyvateľov neklesal. A myslím si, ja osobne, že počet 

bytov v MČ neklesá, tzn. na 1 byt máme menej prihlásených. Z tých, ktorí tam bývali,  

po predaji bytu sa väčšinou na nový pobyt z nových vlastníkov nikto neprihlási. To 

znamená, musíme nájsť model alebo spôsob, aby sa títo obyvatelia alebo vlastníci, 

užívatelia nehnuteľností hlásili na trvalé pobyty. A potom zase budeme mať nejaký nárast 

počtu obyvateľov. Preto napr. zavádzame parkovaciu politiku a preto máme tu aj  

VZN-ko o parkovaní, dočasné parkovanie, aby sme si všetci dostali a všetkých záujmom, 

myslím si, že je, aby sme zvýšili počet Košičanov-obyvateľov. Skúsme sa prestať hádať, 

lebo stále je len 1 balík, ktorý potrebujeme riešiť systém fungovania. MHD pre všetkých 

Košičanov, školy a škôlky pre Košičanov, sociálne služby, kultúru, šport. Veci, ktoré 

riešime spoločne. Tak si prosím prestaňme hrať na vlastných piesočkoch. Ďakujem. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pekne si to zhrnul, pretože naozaj počet 

tých úloh, ciest neubúda. Pán starosta Martin Balčík, nech sa páči. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ďakujem pekne za slovo. Ja súhlasím s pánom 

starostom zo Severu, že v podstate mali by sme všetko riešiť v mieri a pokoji, bez hnevu 

a zaujatosti. V tej tabuľke, ktorá nám bola predložené sú tu oddelené MČ: Poľov, 

Kavečany, Šebastovce, Džungľa a Lorinčík. A ja si osobne myslím, že najhoršie  

zo všetkých MČ čo sa týka finančných prostriedkov a zaplatenia všetkých povinností, 

ktoré nám vyplývajú z riadenia našich samospráv, sú práve tieto MČ s najnižším počtom 

obyvateľov, najviac ohrozené. Máme málo obyvateľov, tým pádom máme aj málo peňazí, 

ale stále nám ostáva v správe osvetlenie, cintorín, rozhlas, zeleň, kultúra atď., takže preto 

hovorím, že je to na zamyslenie, či by nebolo vhodné utvoriť z malých MČ ešte menšie 

MČ, resp. malé MČ ako keby dvoch kategórii. Toľko som chcel, ďakujem pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Kolegovia, už máte pred sebou vytlačenú 

tabuľku, aby sa každý vedel zariadiť. Ide o finančné prostriedky, ktoré budú dopočítané 

podľa štatútu, čiže 2 377 775 EUR prišlo na mesto Košice v rámci tranže, dotácie, 

transferu od štátu, ktoré boli určené pre mesto Košice na výpadok DPFO. Po MZ, keď to 

schválime budú tieto finančné prostriedky poukázané na MČ, pretože nie je to samostatné 

DPFO. Druhá tabuľka hovorí o budúcoročnom rozpočte v Programe 7, kde podľa 

uznesenia malé MČ všetky peniaze, čiže 50 % a pre veľké MČ je tam odchýlka od tohto 

uznesenia. Je to v rámci možností. Áno, môžeme sa pobaviť, ale potom musíme škrtať 

z iných položiek v rozpočte, či sociálne služby, šport alebo kultúru. Ak sa nikto nehlási, 

uzatváram rozpravu k štatútu. Dnes nedospejeme k žiadnej dohode ani zhode. 

Neschvaľujeme nič, dnes to prišlo na stôl, preto tu sedí pán primátor, pán riaditeľ. Musíme 

nájsť spoločenskú, udržateľnú dohodu. Takže dávam hlasovať, len berieme na vedomie. 

Čiže Rada starostov berie na vedomie Informáciu o pripravovaných zmenách Štatútu 

mesta Košice. Prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 10 -  za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Ešte 

pokračujeme ďalším bodom a to je Programový rozpočet mesta Košice. Čiže rozprava 
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bola otvorená súčasne so štatútom, ale ak by ešte boli nejaké otázky, kým tu aj je pán 

primátor, tak nech sa páči. Ak nie, tak uzatváram rozpravu a dávam hlasovať o návrhu  

na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 

podľa predloženého návrhu materiál „Návrh Programového rozpočtu mesta Košice  

na roky 2025 – 2027“. Nech sa páči, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 11 -  za: 16, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Ďakujem veľmi 

pekne. Pokračujeme ďalšími bodmi a budeme hlasovať v zrýchlenom konaní:  

 

7. Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice – prerozdelenie výnosu dane z príjmu pre mestské 

časti, 

8. Splnomocnenie pre primátora na vykonanie zmien v programovom rozpočte mesta Košice 

na rok 2024 v programe 4 Vzdelávanie a programe 7 Ostatné služby, 

9. Zapojenie mesta Košice ako partnera do výzvy „Podpora a rozvoj výskumu, vývoja  

a inovácií prostredníctvom partnerstiev s potenciálom transferu do aplikačnej praxe“, kód 

výzvy PSK-MIRRI-018-2024-DV-FST, 

10. Informácia o podaní projektovej žiadosti financovanej z Fondu malých projektov 

zriadeného v rámci Programu Interreg VI-A Maďarsko-Slovensko, kód výzvy HUSK-SPF-

2401, 

11. Informácia o príprave a podaní  Žiadosti o NFP pre projekt  „Pasportizácia mestskej 

infraštruktúry a zelene mesta Košice“ v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, 

spracovania, využívania a prepájania dát v rámci verejnej správy pre inteligentné 

rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita Veda, výskum a inovácie, Opatrenie  1.2.2 

Podpora budovania inteligentných miest a regiónov, 

12. Predloženie Žiadosti o NFP v rámci Programu Slovensko 2021 – 2027, Priorita 2P3. 

Udržateľná mestská mobilita, Špecifický cieľ RSO 2.8 Podpora udržateľnej multimodálnej 

mestskej mobility ako súčasti prechodu na hospodárstvo s nulovou bilanciou uhlíka 

(EFRR), za účelom realizácie projektu: „Modernizácia zastávok verejnej dopravy  

a informačných systémov, III. etapa“, 

13. Informácia o príprave a podaní  Žiadosti o NFP pre projekt  „Obnova národnej kultúrnej 

pamiatky – Archeologické múzeum Dolná Brána, Hlavná ulica, Košice“ v rámci Výzvy na 

predkladanie žiadostí o poskytnutie nenávratného finančného príspevku na investície  

do kultúry, prírodného dedičstva a cestovného ruchu, Priorita Moderné regióny, Opatrenie  

5.1.5 Investície do kultúrneho a prírodného dedičstva, miestnej a regionálnej kultúry, 

manažmentu, služieb a infraštruktúry podporujúcich komunitný rozvoj a udržateľný 

cestovný ruch, 

14. Informácia o príprave a podaní  Žiadosti o NFP pre projekt  „Inteligentné mesto Košice“ 

v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, spracovania, využívania a prepájania dát  

v rámci verejnej správy pre inteligentné rozhodovanie, plánovanie a správu, Priorita Veda, 

výskum a inovácie, Opatrenie  1.2.2 Podpora budovania inteligentných miest a regiónov, 

15. Informácia o príprave a podaní  Žiadosti o NFP pre projekt  „Inovatívne elektronické 

formuláre mesta Košice“ v rámci Výzvy na podporu rozvoja tvorby, spracovania, 

využívania a prepájania dát v rámci verejnej správy pre inteligentné rozhodovanie, 

plánovanie a správu, Priorita Veda, výskum a inovácie, Opatrenie  1.2.2 Podpora 

budovania inteligentných miest a regiónov, 

16. Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v radách škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Košice, 

17. Personálne otázky, 
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18. Zverenie a odňatie nehnuteľného majetku mesta Košice do/zo správy Základnej školy, 

Užhorodská 39, Košice, 

19. Zmena uznesenia MZ v Košiciach č. 517 zo dňa 27.08.2024 – aktualizácia predmetu 

výpožičky pre YOUNG ANGELS ACADEMY, o.z. Košice, 

20. Výpožička telocviční v objekte ZŠ Belehradská 21 a ZŠ Bruselská 18 pre CBK 

Minibuseuropa  Ťahanovce Košice, 

21. Výpožička telocvične v objekte ZŠ Belehradská 21 v Košiciach pre Školský basketbalový 

klub GALAXY Košice, 

22. Výpožička veľkej telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Slovenskú 

asociáciu taekwondo WT, 

23. Výpožička veľkej telocvične v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre JUDO 

Academy Košice, 

24. Výpožička telocviční v objekte bývalej ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach pre Futbalový klub 

Košická Nová Ves, 

25. Návrh na výpožičku športového areálu pri ZŠ Starozagorská 8 v Košiciach pre FC Košice 

a.s., 

26. Návrh na výpožičku telocvične pri ZŠ s MŠ Želiarska 4 v Košiciach pre MFK Ťahanovce, 

o.z., Košice, 

27. Návrh na výpožičku tréningového futbalového ihriska pri ZŠ Užhorodská 39 v Košiciach 

pre ZŠ Užhorodská 39, Košice, 

28. Zriadenie vecného bremena na pozemkoch vo vlastníctve Mesta Košice, dotknutých 

stavbou „Košice, ul. Mliečna, ul. Sv. Ladislava – rekonštrukcia vodovodu “ v prospech 

Východoslovenskej  vodárenskej  spoločnosti,  a.s.“, 

29. Odňatie majetku v k. ú. Krásna zo správy Mestskej časti Košice – Krásna  a  zverenie  

do správy Stredisku sociálnej pomoci mesta Košice, 

30. Nájom pozemkov v k. ú. Južné mesto na dobu určitú 30 rokov pre Košickú Futbalovú Arénu, 

a. s. z dôvodov hodných osobitného zreteľa a zrušenie niektorých uznesení mestského 

zastupiteľstva, 

31. Nájom z dôvodov hodných osobitného zreteľa medzi Správou mestskej zelene v Košiciach 

a Mestskou časťou Košice – Juh, parcela C KN č. 3660/28 a 3660/53, k. ú. Južné Mesto, 

32. Prenájom častí pozemkov v k. ú. Luník na výstavbu rodinného domu v rámci projektu 

„Budujeme nádej na Luníku IX v Košiciach“ pre p. M. G. a R. G. na dobu 20 rokov  

za 1 EUR/rok z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

33. Prenájom lesného majetku, lesnej a  ostatnej pôdy z dôvodov hodných osobitného zreteľa  

pre Mestské lesy Košice a. s., 

34. Prenájom pozemku k. ú. Južné Mesto pre MČ Košice – Juh za účelom zriadenia výbehu  

pre psov z dôvodov hodných osobitného zreteľa, 

35. Prenájom pozemku v  k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre Mestskú časť 

Košice – Myslava – komunikácia Na Brežku, 

36. Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice, 

37. Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré 

boli prednesené v rámci XXIII. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach dňa  

12. septembra 2024. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, otváram rozpravu k týmto ostatným bodom. 

Ak sa nikto do rozpravy nehlási, uzatvára rozpravu a dávam hlasovať o návrhu  

na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 

podľa predloženého návrhu materiály pod bodmi č. 7 až 40. Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 12 -  za: 15, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 5 

Tvorba územného plánu mesta Košice vo vzťahu k existujúcim územným plánom zón  

v Košiciach 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pokračujeme ďalším bodom, ktorým je Tvorba územného 

plánu mesta Košice vo vzťahu k existujúcim územným plánom zón v Košiciach. Vítam 

medzi nami Jerguša z ÚHA, dobrý deň. Máme tu bod Tvorba územného plánu a väčšinou 

otázky malých MČ, kde je rozvoj, ktoré územie sa ešte rozvíja. Takže nech sa páči, pán 

Jerguš, máte slovo.  

 

p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Dobrý deň. Išlo teda o nejaký vzťah územného plánu zóny 

a veľkého územného plánu a možnosti navzájom tohto rozvoja. Ďakujem pekne za tie 

otázky, my sa s tým tiež intenzívne zaoberáme. Bohužiaľ, trošku sa nám natiahla debata 

kvôli tomu, že Regionálny úrad územného plánovania si vyžiadal ďalší mesiac na to, aby 

nám dal záverečné nejaké stanovisko k tomu návrhu územného plánu. Už máme, ale 

dostali sme ho až 30. novembra a nechceli veľmi predebatovať s nami predtým tieto veci. 

Potrebujeme si to s týmto orgánom odkonzultovať, lebo sa to týka veľa z toho práve 

nového zákona, ktorý platí a keďže sa prvýkrát uplatňuje, tak si potrebujeme tie veci 

odkonzultoval. Ale zatiaľ vám poviem náš názor, ako sme my o tom uvažovali. Čiže je 

tam otázka, že aký je právny stav jednotlivých územných plánov zón? Všetky územné 

plány zón platia tak, ako sú urobené. Prakticky podľa starého zákona nebolo možné ich 

nejakým spôsobom zrušiť. My máme 2 typy územných plánov zón. Jedny staršie, ktoré 

sa robili do roku 2000, to je väčšina tých veľkých takých obcí ako Myslava, Barca, 

Krásna. Všetky tieto územné plány sú mimo ešte aj doteraz platnej vyhlášky, lebo tú 

vyhlášku vydal úrad až v roku 2001. A tieto územné plány zón sa robili ešte predtým. Ale 

napriek tomu nás vždy ubezpečoval nadriadený úrad, predtým ministerstvo, teraz Úrad 

pre územné plánovanie a výstavbu, že tie staré územné plány sú platné a my sme robili 

každé 4 roky také preskúmanie. Robili sme k nim aj zmeny a doplnky, čiže je to tak, že 

ako keby tá retroaktivita neplatí, ale podľa legislatívy, akej bol ten územný plán zóny 

vymyslený a schválený, tak on platí naďalej. Robí to problémy a práve preto teraz podľa 

nového zákona je prechodné obdobie, že do roku 2032 máme všetky územné plány zón 

aktualizovať. Ešte sa úplne presne nevie ako sa to presne bude robiť, či sa budú aj 

prerokovávať alebo akým spôsobom. K tomu ešte nie sú vydané inštrukcie, ale majú sa 

vlastne aktualizovať na novú vyhlášku. Podstata tej novej vyhlášky je to, čo si myslím, 

že veľmi dobré, že bude jednotná legenda pre všetky územné plány zón. Už budú mať 

rovnaké javy, len v tom území proste budú primeraným spôsobom aplikované podľa 

situácie, ktorá je v tom území. Teraz každý ten územný plán má trošku inú legendu, má 

iné farby, iné grafické značky, lebo nebola na to jednotná legislatíva. Teraz konečne sme 

sa domáhali na odborných fórach, že štát pristúpil k tomu, že zjednocuje tú metodiku  

a bude rovnaký. Platí to aj pre územné plány obce, ale keďže ten máme len 1, tak pre nás 

to je menší problém, ale napr. keď od nás je nejaký investor z Bratislavy alebo z iného 

mesta tak tiež sa vždy čudovali, že každé mesto malo ináč urobený územný plán, pretože 

nebola jednotná metodika. Tento nový územný plán sme sa už snažili prispôsobiť  

a konzultovali sme metodiku s tými novými pravidlami, ktoré budú platiť. Potom máme 

novšie územné plány zón, ktoré sme robili povedzme za posledných 10 rokov to sú Grot, 

Ludvíkov Dvor, Pod Bankovom. Tie sú v merítku 1:1000. Tie, ktoré sú v tomto merítku, 

tie sú podľa tej vyhlášky v poriadku. Tie, čo sú podľa 1:2000, tie sú ešte hybridnejšie a sú 
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menej podrobné a tým pádom si my myslíme, ako tu aj bolo naznačené v niektorých 

otázkach, že tento nový územný plán pokiaľ ho prijmeme s tými regulačnými listami,  

v ktorých sa dajú tie regulatívy relatívne podrobne nastaviť a niektoré sú špeciálne, tam 

vieme vložiť, tak by sme ich mohli nahradiť tým územným plánom. A v podstate ich 

zrušiť. Ale obsahovo nahradiť a formálne by sme ich mohli zrušiť. Výhoda by bola tá, že 

tento územný plán vieme v podstate každý rok nejakým spôsobom upgradovať a tak sa 

to aj robilo v minulosti okrem tohto obdobia, kedy nechceme robiť zmätky a robiť nejaké 

zmeny a doplnky a súčasne nový územný plán. Takže vedeli by sme ho ako keby 

pružnejšie upgradovať. Ako chápať požiadavku nového územného plánu mesta  

na spracovanie ÚPN-Z v kontexte § 40. Čiastočne som to už povedal. V tom novom 

územnom pláne sme zatiaľ, keďže sme ho zverejňovali 30. mája a tieto veci sme ešte 

nemali s tým úradom prediskutované. Dokonca vtedy ešte nebola ani zverejnená 

vyhláška. Tú vyhlášku zverejnili až 1. júla. My sme tam vyznačili v podstate všetky 

územia platných územných plánov zón ktoré, máme v území zadefinované a sú takou 

hnedou čiarou s takými trojuholníčkami orámované. Takže sme ich tam vyznačili  

pre istotu všetky. Tým, že nám teraz Regionálny úrad územného plánovania v tom 

stanovisku, ktoré sme dostali pred týždňom v podstate navrhuje alebo požaduje, že ešte 

raz ho musíme zverejniť po zapracovaní všetkých pripomienok, tak my by sme tam mohli 

túto vec ešte ošetriť. Chceme si to najprv predebatovať s úradom, potom s vami. Máme 

takú predstavu, že v tých územiach, ktoré sú stabilizované, tam kde sa už nepredpokladá 

veľký rozvoj výstavby, tak v tých územiach by sme navrhli územné plány zón  

v dvoj-tisícke, ktoré sú tie také menej podrobné nahradiť ich tým územným plánom. Čiže 

by sme ich zrušili. Nechali by sme len tie územné plány v Myslave, v Barci, Krásnej a tak, 

ktoré ešte nie sú postavené. Zjednodušene to hovorím. Ale tento návrh vám ešte nejako 

podrobnejšie popíšeme a chceme si k tomu urobiť samostatné rokovanie. Musíme si 

najprv dohodnúť s úradom, či vôbec podľa nich to je možné takto podľa toho zákona. 

Takže na tých stabilizovaných územiach, to sú všetky biele plochy, ktoré máme v tom 

výkrese regulačnom navrhnuté tak, tam by sme mohli tieto územné plány zón možno 

vynechať. Hlavne tie, ktoré sú v tomto horšom merítku. Ale máme územné plány zón 

potom nielen pre rozvojové lokality, ale aj také, ktoré sú pre centrá sídlisk. Máme 

Námestie Osloboditeľov územný plán zóny, na Terase, Obvodové centrum Trasa je 

územný plán zóny. Tam, kde sa plánovalo centrum sídliska, ale nepostavilo sa ešte, tam 

sa v tom roku pred rokom 2000 robili tie územné plány zón, lebo im záležalo na tom, aby 

tie územia sa koordinovane rozvíjali do budúcna. V zásade si myslíme, tu bola 1 taká 

otázka, že načo sú nám tie územné plány zón. Teraz sa to posunulo novým stavebným 

zákonom a priblížilo sa, že vieme skoro všetky veci z toho územného plánu zóny, až  

na nejaké detaily výnimočné, vieme nahradiť týmto našim územným plánom s tými 

regulačnými listami. Ale hlavný rozdiel, ktorý je, je v tom spôsobe prerokovania. Zákon 

určuje, že územný plán zóny my prerokovávame individuálne s tými vlastníkmi,  

tzn., že každý vlastník nehnuteľnosti dostane na doručenku oznámenie, že niečo robíme 

s jeho pozemkom, môže si to pozrieť tam a tam a môže sa k tomu vyjadriť. Neznamená 

to, že  presne jeho názor budeme akceptovať, ale každý dostane individuálne túto 

informáciu. Pri územnom pláne obce robíme len na úradnej tabuli, lebo nie je mysliteľné, 

že by sme všetkým poslali. Takže toto je kľúčový a z toho právnického a legislatívneho 

spôsobu rozdiel medzi územným plánom zóny. My sme sa snažili robiť územné plány 

zóny všade tam, kde treba novú ulicu. To z toho dôvodu, že hlavne pri tých rodinných 

domoch, keď sa potrebujete dohodnúť a stavia sa to 10 , ale aj 15 rokov, každý si 

rozmyslí, kedy on má peniaze a vtedy chce stavať rodinný dom, tak je dobré mať takýto 

dokument, ktorý je záväzný. Lebo keď sa urobí územné rozhodnutie, to sa dá meniť.  

Ale tento územný plán zóny sa vyhlasuje VZN-kom, musia ho schváliť poslanci. Keď sa 
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chce robiť zmena, zase musia schváliť poslanci. Je to niečo také, čo stabilizuje tú 

predstavu o tom území. Čiže, keď tam niekto kupuje pozemok, tak vie, že prečo ho kupuje 

a čo sa tam dá a čo sa tam nedá. Tak isto, keď niekto stavia povedzme kus cesty alebo 

niečoho, tak vie, čo tam musí urobiť. Ten rozdiel v mierke je taký, že ten robíme v 10 tis. 

a tie zóny musíme robiť v 1 tis. Čiže 10-krát je to podrobnejšie. Čiže zmysel toho 

územného plánu zóny je naozaj vtedy a to sa chceme s vami pobaviť o tom, lebo je pravda 

čo sa tu aj naznačuje, že buď by sa museli proste prijať ďalších zamestnancov alebo tak, 

ako sme, v tej zostave sa nedá toľko územných plánov proste nejako promptne riešiť. 

Vieme sa ku každej zóne sa vie dostať raz za 4 roky. Tu je aj otázka, že ako riešiť 

objektívne závady, to aj pán starosta Exner reaguje povedzme na Lorinčík, kde tam sa 

stalo, že niekto nás presvedčil, že dá sa postaviť cesta. My sme to nepremeriavali v tom 

území, samozrejme bol to nejaký odborný projektant, ktorý to prehlásil, skonštatoval  

a potom sa zistilo, keď sa išlo do realizácie, že tie sklony nevyhovujú norme atď. Nedá 

sa odstrániť takáto chyba a obsahová inak, ako zmenami a doplnkami. Treba urobiť nové 

riešenie, navrhnúť novú trasu cesty a to sa bude dotýkať vlastníctva v tom území 

jednotlivých vlastníkov nehnuteľnosti, že sa musia urobiť zmeny. Občas sa nájde taká 

chyba, ktorá je nejaká formálna, je tam nejaký preklep alebo proste zjavná chyba a zjavné 

preklepy, toto už umožňuje zákon opraviť povedzme tak, že dáme do zastupiteľstva 

informáciu, že tuto sa nám stalo, opravujeme to tak a tak. Tým pádom je to verejné, 

transparentné a vieme to opraviť. Ale obsahové chyby to nevieme inak ako zmenami  

a doplnkami a tie zmeny a doplnky vieme robiť len raz za čas pri tých zónach. Takže asi 

toľko, možno na to objasnenie ešte ak máte vy nejaké otázky, kľudne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne za vysvetlenie. Možno pán starosta 

Lorinčíku, nech sa páči.  

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Veľmi pekne ďakujem pán Jerguš, váš príspevok 

alebo odpoveď bola pre mňa postačujúca. Uvidím, čo na to povedia odborníci, ktorí nám 

pomáhali s týmito otázkami. Toto čo ste povedali na záver ale vyznelo, ako keby ten 

projektant projektoval do územného plánu tie komunikácie v tomto období. Toto bolo 

prevzatie územného plánu z roku 2002/2004/2005, čiže je to 20 rokov stará vec. Vtedy 

sa zrejme obstarávali tie územné plány alebo územné plány zóny spôsobom takým, aký 

vtedy bol a dnes by to chceli mnohí vlastníci, lebo tu je záujem hlavne vlastníkov,  

resp. budúcich vlastníkov tých zmien. Hlavná obava bola v tom, že pri prezentácii 

územného plánu mesta u nás prišli občania, záujmové skupiny, ľudia, ktorí chcú rozvíjať 

územie. U nás je 6 právnických osôb, ktoré chcú nejakým spôsobom developovať.  

Plus k tomu 4 záujmové skupiny občanov, ktorí chcú niečo robiť. Ja by som asi 

potreboval nejaký zvláštny odbor, ktorý by sa u nás venoval len tomuto. Veľmi pekne 

ďakujem, verím, že sa trošku pohneme ďalej, lebo ten tlak zo strany občanov cítim najviac 

ja a moji poslanci. Možnože táto veci príde až do takej miery, že si s poslancami 

a prípadne s tými ľuďmi, ktorí to ovládajú po odbornej stránke požiadame o nejaké 

rokovanie na úrovni MMK. Možno by to aj bolo vhodné. Ďakujem veľmi pekne.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sú to zásadné veci, pretože by sme mali dávať červený 

koberec všetkým investorom, ktorí prichádzajú do nášho mesta a chcú tu niečo robiť. 

Ďalšia vec, čo sa týka zmien a doplnkov, teraz momentálne je tento proces zastavený 

v meste Košice? Lebo keď sa jedná o nejakú bytovú výstavbu a počas toho zistia, že to 

nie je v súlade s aktuálnym územným plánom a čo teraz? Lebo územný plán nemusí byť 

schválený budúci rok a teda možno bude schválený o 2 roky. Či si to takto nejaký 
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spôsobom nezablokujeme. Čo je teda odporúčanie pre tých investorov alebo 

developerov?  

 

p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Teraz to majú najviac v rukách poslanci a okrem nás, keď 

to pripravíme, ale to, že či sa schváli územný plán v júni budúceho roku alebo nie, tak 

bude záležať v konečnom dôsledku od poslancov. My sa to budeme snažiť tak aj vám 

prezentovať ešte niekoľkokrát dopredu, aby ste mohli byť pripravení. Ale zase nevieme 

vyhovieť všetkým a potrebujeme od vás informácie, keď vy si myslíte, že je niečo veľmi 

dôležité do toho územného plánu dať, aby sme to neriešili potom na zastupiteľstve, ale 

aby sme to riešili ešte pred tým. Teraz sme v situácii, že aj keby sme hneď začali robiť 

nejaké zmeny a doplnky, tak ich neskončíme skôr, ako ten rozbehnutý proces, keď máme 

nádej, že v júni by mohol prebehnúť. Trošku sme viazaní aj práve štátnou správou. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To som sa chcela opýtať, že ten úrad, ktorý má ešte nejaké 

rozhodovacie právomoci, kompetencie alebo sa k tomu vyjadruje? 

 

p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Budeme mať s nimi rokovania a ja verím že, že s pánom 

Petruškom, veď on dobre pozná aj problémy samosprávy, že sa dohodneme, aby to 

fungovalo. My sme ochotní všetko urobiť, len potrebujeme od nich, aby si našli čas a sa 

tomu venovať v tom období, keď my to potrebujeme. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán Krcho sa hlási, nech sa páči. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Taká 

prosba na ÚHA. Teraz je proces, kedy vyhodnocujete pripomienky predpokladám. Ja by 

som chcel poprosiť, či by to bolo možné, hovorím za svoju MČ, ale možno aj ostatných 

starostov by to zaujímalo, viete nám poslať zoznam pripomienok, ktoré sa týkajú 

jednotlivých MČ? Aby som sa ja vedel oboznámiť, čo ľudí trápi a aké majú požiadavky 

a vedel sa pripraviť na možno následné prerokovanie. Lebo to čo akceptujete, budete 

akceptovať, to čo neakceptujete, tak vyzvete ľudí a budete s nimi jednať. Predpokladám, 

že tie pripomienky máte nejak spracované. To, ako a či ste ich vyhodnotili, to ja nemôžem 

od vás teraz požadovať, lebo ten proces ešte trvá. Ale aspoň aby sme sa starostovia 

oboznámili, že Jožko Ferko chce niečo na horenej lúke stavať. Tak aby som tú informáciu 

mal a vedel s ňou pracovať do budúcna. Meno samozrejme nie je potrebné, v rámci 

GDPR, ale napr. lokalita a so stručným popisom. Mne osobne by to pomohlo, aby som 

mal prehľad, ako to ľudia vnímajú a čo by chceli. Ďakujem. 

 

p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Ja si osobne myslím, že asi to môžeme urobiť, ale musím 

to overiť. V podstate za tieto veci je zodpovedná odborne spôsobilá osoba. Ja zatiaľ 

neviem o žiadnych legislatívnych prekážkach, len to musíme nastaviť tak, že to GDPR 

a zverejňovanie informácií, aby prebehlo v súlade so zákonom.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Nigut.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Chcem 

nadviazať na kolegu starostu z Košickej Novej Vsi. Naozaj by sme boli radi, keby sme 

vedeli o tých zmenách, ktoré sa chystajú. A chcem sa opýtať, ako je to s tou 

poľnohospodárskou pôdou v krajskom meste. Lebo pokiaľ tam budú nejaké rozpory, že 

či to bude zástavba alebo poľnohospodárska pôda, potom v nejakých regulatívoch bolo 

aj obmedzenie poľnohospodárskej výroby drobno chovu. V Krásnej niečo také bolo.  
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Tam by bolo fajn si dohodnúť nejaké pracovné stretnutie k poľnohospodárskej pôde, lebo 

tam sa minú tie 2 záujmy, či rozvoj hospodársky alebo stavebný. Ďakujem.  

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán starosta Kavuľa.  

 

p. Kavuľa, starosta MČ Košice – Pereš: Ďakujem pekne. Chcem sa poďakovať vedeniu ÚHA, 

že na základe nášho podnetu MČ Pereš si našli priestor a čas na takmer 2 hod. sedenie 

k problémom, ktoré máme v našej MČ. My sme taká špeciálna MČ, lebo my nemáme ani 

1 m2 extravilánu. Takže sme v problémoch a ja by som chcel, to čo ste povedali medzi 

riadkami, skúste pri tom návrhu konečného riešenia žiadať o stanoviská takých inštitúcií 

akými sú elektrárne, vodárne, plynárne, správcovia inžinierskych sietí. Pretože z Pereša 

sa stala sardinkáreň. Je to neuveriteľný pretlak, Pereš je Beverly. Je to všetko preplnené, 

kapacitne nič nestíha. Takže len toľko som chcel, aby ste všetky tie naše pripomienky 

zakomponovali do konečného riešenia. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujeme pekne. Pán Jerguš, ďakujeme veľmi pekne  

za váš čas, nech sa vám darí na ÚHA, hlavne v prospech mesta, nech sa nám tu dobre žije 

a hlavne nech tu ľudí pribúda. Ďakujem pekne. Návrh na uznesenie: Rada starostov berie 

na vedomie Informácie prezentované Útvarom hlavného architekta p. Jergušom. Prosím, 

hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 13 -  za: 17, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 6 

Rôzne 

 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu ešte rýchly bod Rôzne. Chcem vám povedať,  

že RS ešte do MZ bude. Dohodneme termín, keď budú veci ohľadom štatútu doladené. 

Príde vám to aj v elektronickej podobe. Potom bude veľká RS, kde príde pani Popríková, 

riaditeľka zo Správy mestskej zelene. Čakáme aj pána riaditeľa úradu práce a + na základe 

vašich požiadaviek môžeme zaradiť ďalších. Tak isto môžeme zavolať povereného pána 

riaditeľa DPMK. Ďakujem veľmi pekne, prajem pekný deň. Vidíme sa na ďalšej RS.  

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 

26. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
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